
 

ЦЕНТРАЛНА ИЗБИРАТЕЛНА КОМИСИЯ 

 

 

ПРОТОКОЛ 

№ 356 

 

На 20 април  2023 г. се проведе заседание на Централната 

избирателна комисия при следния 

 

ДНЕВЕН РЕД: 

 

1. Проект на решение относно възстановяване на депозити на 

партии, коалиции и инициативни комитети, участвали в изборите за 

народни представители на 2 април 2023 г. 

  Докладва: Любомир Георгиев 

2. Медийни пакети. 

  Докладва: Димитър Димитров 

3. Доклади по административни преписки. 

  Докладват: Димитър Димитров, Емил Войнов, 

   Цветозар Томов, Силвия Стойчева, Любомир 

   Георгиев, Севинч Солакова, Георги Баханов. 

 

ПРИСЪСТВАХА: Димитър Димитров, Цветозар Томов, Емил 

Войнов, Севинч Солакова, Георги Баханов, Гергана Стоянова, 

Йорданка Ганчева, Любомир Георгиев, Силвия Стойчева. 

ОТСЪСТВАТ: Камелия Нейкова, Росица Матева, Елка 

Стоянова, Ерхан Чаушев, Красимир Ципов, Цветанка Георгиева 

 

Заседанието бе открито в 10,30 ч. и председателствано от 

господин Димитър Димитров – заместник-председател на 

Централната избирателна комисия. 

 

* * * 
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ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Добър ден, 

колеги! 

Днес ще замествам госпожа Нейкова, за което е издадена 

заповед. 

Тъй като е 10,30 ч., предлагам да започнем заседанието. 

В залата сме 8 членове – имаме кворум. 

По уважителни причини отсъстват: госпожа Нейкова, госпожа 

Матева, господин Чаушев, госпожа Елка Стоянова, господин Ципов 

и госпожа Георгиева. 

Предлагам ви следния проект на дневен ред: 

1. Проект на решение относно възстановяване на депозити на 

партии, коалиции и инициативни комитети, участвали в изборите за 

народни представители на 2 април 2023 г., с докладчик господин 

Георгиев. 

2. Медийни пакети – ще ви докладвам аз. 

3. Доклади по административни преписки с докладчици: 

господин Войнов, Томов, госпожа Стойчева, господин Георгиев 

госпожа Солакова, господин Баханов и аз. 

Имате ли предложения за допълнение на така прочетения 

дневен ред?  

След като няма, нека да преминем към гласуване.  

Ако междувременно се наложат поправки, ще ги приемем 

допълнително. 

Гласували 8 членове на ЦИК: за – 8 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Емил Войнов, Йорданка Ганчева, Любомир 

Георгиев, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветозар Томов); 

против – няма. 

 

По първа точка от дневния ред давам думата на господин 

Георгиев: 

ПРОЕКТ НА РЕШЕНИЕ ОТНОСНО ВЪЗСТАНОВЯВАНЕ НА 

ДЕПОЗИТИ НА ПАРТИИ, КОАЛИЦИИ И ИНИЦИАТИВНИ 
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КОМИТЕТИ, УЧАСТВАЛИ В ИЗБОРИТЕ ЗА НАРОДНИ 

ПРЕДСТАВИТЕЛИ НА 2 АПРИЛ 2023 Г. 

ЛЮБОМИР ГЕОРГИЕВ: Докладвам проект с номер 1894 

относно възстановяване на депозити на партии, коалиции и 

инициативни комитети, участвали в изборите за народни 

представители на 2 април 2023 г. 

Предлагам на членовете на Централната избирателна комисия, 

след запознаване с текста, да преминем към гласуване на 

предложения проект на решение, с което се предлага Централната 

избирателна комисия на съответните основания да  

„РЕШИ: 

Възстановява внесения депозит на партиите и коалициите, 

които са получили не по-малко от едно на сто от действителните 

гласове на национално ниво, както следва по списък. 

Не възстановява внесените депозити на партии и коалиции, 

които са получили по-малко от едно на сто от действителните 

гласове на национално ниво, както следва. 

Не възстановява внесените депозити от инициативни 

комитети, чиито кандидати са получили по малко от една четвърт от 

съответната районна избирателна квота.“ 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Благодаря 

Ви, господин Георгиев. 

Колеги, докладът е пред вас. Няколко минути за запознаване. 

Ако няма коментари, становища и мнения по предложения 

проект на решение, предлагам да гласуваме текста, както е 

предложен в проекта на решение. 

Гласували 9 членове на ЦИК: за – 9 (Георги Баханов, Гергана 

Стоянова, Димитър Димитров, Емил Войнов, Йорданка Ганчева, 

Любомир Георгиев, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветозар 

Томов); против – няма. 

Решението е № 1917-НС/20.04.2023 г. 

 

Преминаваме към втора точка от дневния ред: 
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МЕДИЙНИ ПАКЕТИ. 

Започвам докладите по медийните пакети. 

Имаме много малко време, тъй като в рамките на един месец 

трябва да вземем решение по постъпилите искания за изплащане на 

суми по изпълнени договори. 

Първият ми доклад е с вх. № НС-24-180 – ще има серия от 

фактури, представени от БНТ. В случая става въпрос за договор, 

сключен между ПП КОД и БНТ. 

Стойността на представената фактура е 15 000 лв. с ДДС. 

Представени са приемо-предавателен протокол, материален 

носител на доказателствата за изпълнение на договора на услугите. 

Предлагам да одобри изплащането на това искане. 

Гласували 9 членове на ЦИК: за – 9 (Георги Баханов, Гергана 

Стоянова, Димитър Димитров, Емил Войнов, Йорданка Ганчева, 

Любомир Георгиев, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветозар 

Томов); против – няма. 

С вх. № НС-24-175 е  постъпило искане отново от БНТ, но по 

договор, който тя е сключила с политическа коалиция ЗАЕДНО. 

Стойността на фактурата е 21 489,60 лв. с ДДС. 

Наличните документи доказват изпълнението на договора, за 

който е постъпил приемо-предавателен протокол. 

Предлагам да одобрим изплащането на тази сума. 

Гласували 9 членове на ЦИК: за – 9 (Георги Баханов, Гергана 

Стоянова, Димитър Димитров, Емил Войнов, Йорданка Ганчева, 

Любомир Георгиев, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветозар 

Томов); против – няма. 

С вх. № НС-24-179 е постъпило искане отново от БНТ по 

изпълнението на договор с вх. № НС-24-30/06.03.2023 г., сключен 

между Националната телевизия и ПП НАРОДНА ПАРТИЯ 

ИСТИНАТА И САМО ИСТИНАТА. 

Постъпилата фактура е на стойност 13 500 лв. с ДДС. Има 

приложени всички необходими документи. 
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Предлагам да одобрим изплащането на сумата, посочена във 

фактурата. 

Гласували 9 членове на ЦИК: за – 9 (Георги Баханов, Гергана 

Стоянова, Димитър Димитров, Емил Войнов, Йорданка Ганчева, 

Любомир Георгиев, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветозар 

Томов); против – няма. 

Следващото искане от БНТ е с вх. № НС-24-176 относно 

изпълнение на договор, който телевизията е сключила с „Българска 

социалдемокрация – Евролевица“. 

Сумата за изплащане, за която е издадена фактурата, е 

38 316 лв. с ДДС. 

Приложен е приемо-предавателен протокол, както и 

документи, доказващи изпълнението на договора от телевизията. 

Предлагам да одобрим изплащането на тази сума. 

Гласували 9 членове на ЦИК: за – 9 (Георги Баханов, Гергана 

Стоянова, Димитър Димитров, Емил Войнов, Йорданка Ганчева, 

Любомир Георгиев, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветозар 

Томов); против – няма. 

С вх. № НС-24-177 имаме представена фактура отново от БНТ, 

но тя е по договор, сключен с политическа коалиция ЛЕВИЦАТА! 

Представената фактура е на стойност 29 376 лв. с ДДС. 

Имаме приложен приемо-предавателен протокол, материален 

носител, доказващ изпълнението на договора. 

Предлагам да одобрим изплащането на представената фактура. 

Гласували 9 членове на ЦИК: за – 9 (Георги Баханов, Гергана 

Стоянова, Димитър Димитров, Емил Войнов, Йорданка Ганчева, 

Любомир Георгиев, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветозар 

Томов); против – няма. 

С вх. № НС-24-181 е постъпило искане отново от БНТ, но този 

път по договор, сключен от телевизията с ПП „Български възход“.  

Посочената стойност във фактурата е 25 632 лв. с ДДС. 
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Представени са приемо-предавателен протокол, материални 

носители, доказващи изпълнението на договора – дискове със 

записи. 

Предлагам да одобрим изплащането на сумата по договора. 

Гласували 9 членове на ЦИК: за – 9 (Георги Баханов, Гергана 

Стоянова, Димитър Димитров, Емил Войнов, Йорданка Ганчева, 

Любомир Георгиев, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветозар 

Томов); против – няма. 

С вх. № НС-24-178 е следващото искане от Българската 

национална телевизия относно изплащане фактура на стойност 

13 500 лв. с ДДС по договор, който телевизията е сключила с ПП 

МИР. 

Както и в предходните случаи, са представени приемо-

предавателен протокол, приложение към протокола, дискове със 

записи, самата фактура. 

Предлагам да одобрим изплащането на фактурата. 

Гласували 9 членове на ЦИК: за – 9 (Георги Баханов, Гергана 

Стоянова, Димитър Димитров, Емил Войнов, Йорданка Ганчева, 

Любомир Георгиев, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветозар 

Томов); против – няма. 

С вх. № НС-24-183 е постъпило искане от „КИС 13“ ООД – 

това е медиен доставчик със седалище в Русе и е по договор, 

сключен между телевизията и ПП НАРОДНА ПАРТИЯ ИСТИНАТА 

И САМО ИСТИНАТА. 

Стойността на фактурата, която е представена, е 8 124 лв. с 

ДДС.  

Представени са и необходимите документи – сертификати, 

приемо-предавателен протокол. 

Предлагам да одобрим изплащането на тази фактура. 

Гласували 9 членове на ЦИК: за – 9 (Георги Баханов, Гергана 

Стоянова, Димитър Димитров, Емил Войнов, Йорданка Ганчева, 

Любомир Георгиев, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветозар 

Томов); против – няма. 
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С вх. № НС-24-185 е постъпило искане от Фондация „Алфа“ 

по договор, сключен между Телевизия АЛФА, тоест фондацията в 

този случай и коалиция от партии „Неутрална България“. 

Стойността на представената фактура е 6 180,50 лв. с ДДС. 

Имаме приемо-предавателен протокол, както и записи, 

доказващи изпълнението на договора. 

Предлагам да одобрим изплащането на тази фактура. 

Гласували 9 членове на ЦИК: за – 9 (Георги Баханов, Гергана 

Стоянова, Димитър Димитров, Емил Войнов, Йорданка Ганчева, 

Любомир Георгиев, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветозар 

Томов); против – няма. 

Последното за днес искане е постъпило с вх. № НС-24-186 

отново от Телевизия АЛФА, Фондация „Алфа 2018“. 

Стойността на фактурата, която ни е представена, е за 900 лв. 

Това е по договор, сключен между фондацията и коалиция от партии 

„ВЪН от ЕС и НАТО“. 

Налице са всички документи, които доказват извършването на 

медийната услуга. 

Предлагам да одобрим изплащането на тази фактура. 

Гласували 9 членове на ЦИК: за – 9 (Георги Баханов, Гергана 

Стоянова, Димитър Димитров, Емил Войнов, Йорданка Ганчева, 

Любомир Георгиев, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветозар 

Томов); против – няма. 

Това беше последният ми доклад в тази точка за днес. 

 

Преминаваме към трета точка: 

ДОКЛАДИ ПО АДМИНИСТРАТИВНИ ПРЕПИСКИ. 

Давам думата на господин Войнов. 

ЕМИЛ ВОЙНОВ: Благодаря. Уважаеми колеги, постъпило е 

писмо от експертите към Централната избирателна комисия с вх. 

№ НС-23-257/18.04.2023 г. във връзка с възложеното им изготвяне 

на процедура за извличане и сравняване на данните от флаш 

паметите от изборите на 2 април. 
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Експертите твърдят, че, за да изготвят процедурата, е 

необходимо да извършат предварително изследване на структурата 

на данните върху флаш паметите. За целта молят да им бъде 

предоставен един комплект флаш памети и компютър, на който да 

бъде извършен анализът на флаш паметите. 

Тук искам да припомня, че след изборите на 2 октомври, при 

аналогична процедура, експертите отново искаха един комплект 

флаш памети и тогава ние им предоставихме един комплект. Те го 

копираха и изследваха копията, поради което предлагам отново да 

им предоставим комплект флаш памети, използвани на 2 април 

2023 г., и две празни флаш памети, като те да изкопират 

оригиналните флашпамети и да работят върху копията. 

Предлагам предаването на флаш паметите да стане с приемо-

предавателен протокол. (Реплика.) 

Колеги, тъй като не е определено точно кои флаш памети да 

бъдат дадени, предлагам да подготвя процедура, по която да бъдат 

предадени, за следващото заседание. Предлагам сега да остане за 

запознаване. 

Още едно писмо е постъпило от единия IT експерт към ЦИК с 

вх. № НС-23-256. С него ни представя доклад за резултатите от 

изследването на базите данни на вътрешната информационна 

система на „Сиела Норма“ АД за документиране на действията по 

възникнали технически проблеми с машините за гласуване на 

2 април. В доклада са посочени резултатите от проверката и са 

направени няколко препоръки. 

Към доклада са приложени моментни снимки на монитора при 

извеждане на различните типове данни. Докладвам го също за 

запознаване и предлагам да го обсъдим в присъствието на 

експертите. 

Уважаеми колеги, докладвам ви приемо-предавателен 

протокол с вх. № НС-23-255, с който Централната избирателна 

комисия е предала на „Карго-партнер“ 17 броя машини и 17 броя 
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батерии. Това са машините с инсталирана демоверсия, които се 

ползваха от партиите и коалициите.  

В тази връзка имаме и писмо от ГД „Жандармерия“ с вх. № 

НС-04-02-199, с което ни уведомяват, че са създали необходимата 

организация за допускане в склада на 17 броя СУЕМГ и 17 броя 

батерии. Докладвам го за сведение. 

Уважаеми колеги, във връзка с получената официална покана 

за наблюдение на изборите в Грузия на 29 април е постъпила 

докладна записка от директора на дирекция „Администрация“ с вх. 

№ ЦИК-09-128/19.04.2023 г. Тя е относно командироване на 

представители на ЦИК, определени с протоколно решение от 

28 март 2023 г., за наблюдение на изборите в Грузия.  

Описани са разходите, които Централната избирателна 

комисия е необходимо да покрие съобразно наредбата за служебните 

командировки, а именно за самолетни билети, медицинска 

застраховка, дневни, нощувки. Разходите за храна и местен 

транспорт се поемат от организаторите.  

Изготвен е контролен лист за извършване на предварителен 

контрол. 

Във връзка с горното предлагам да бъдат одобрени разходите 

за командироване на представителите на ЦИК. 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Колеги, 

чухте доклада на господин Войнов. 

Трябва да вземем протоколно решение, с което да одобрим 

предложените разходи. Те стриктно следват наредбата. Там са 

разпределени по различни пера и в различни срокове. Големите 

разходи, разбира се, са самолетните билети, които ще бъдат 

направени веднага, след като вземем протоколно решение. 

Ако няма коментари по този доклад, предлагам с протоколно 

решение да одобрим разходите, посочени в доклада. 

Гласували 9 членове на ЦИК: за – 9 (Георги Баханов, Гергана 

Стоянова, Димитър Димитров, Емил Войнов, Йорданка Ганчева, 
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Любомир Георгиев, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветозар 

Томов); против – няма. 

Следващ докладчик – господин Томов. 

ЦВЕТОЗАР ТОМОВ: Благодаря. Колеги, докладвам ви писмо 

с вх. № НС-23-254/18.04.2023 г. – качено е във вътрешната мрежа, от 

днешна дата в папка с моите инициали.  

Писмото е от Държавна агенция „Национална сигурност“ и с 

него се изпраща в електронен вид справка за движението на 

изборните документи, записани от Временния комуникационен 

пункт в нощта на изборите, както и справка за документите, 

обменени между секционните избирателни комисии извън страната 

и Централната избирателна комисия, записани на четири броя DVD 

заедно със самите технически устройства, на които е записана тази 

информация. 

Предлагам с протоколно решение да решим да бъдат 

съхранени в касата на Централната избирателна комисия, както сме 

постъпвали в аналогични случаи и друг път. 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Колеги, 

чухте предложението на господин Томов – да съхраним 

документите, които съдържат обмена между СИК и ЦИК, записани 

на 4 броя DVD, както и справка, записана на CD, за движението на 

тези документи. 

Ако няма коментари по направеното предложение, да 

пристъпим към гласуване. 

Гласували 9 членове на ЦИК: за – 9 (Георги Баханов, Гергана 

Стоянова, Димитър Димитров, Емил Войнов, Йорданка Ганчева, 

Любомир Георгиев, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветозар 

Томов); против – няма. 

ЦВЕТОЗАР ТОМОВ: Колеги, докладвам ви писмо с вх. № НС-

10-96/19.04.2023 г. от ПП „Български възход“. Цитирам писмото: 

„Във връзка с провелите  се избори на 2 април 2023 г. моля да ни 

предоставите документ, удостоверяващ процент не по-малко от 1 на 

сто от действително подадените гласове за ПП „Български възход“ 
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на проведените предсрочни парламентарни избори на 2 април 

2023 г. с изключение на гласовете по чл. 279, ал. 1, т. 6 – „не 

подкрепям никого“.  

Докладвам го за сведение, тъй като тази информация ние така 

или иначе изпращаме на Министерството на правосъдието и нямаме 

практиката да изпращаме документи до политическите партии, 

участвали в изборите. 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Не знам дали 

тя може да послужи за нещо друго, освен ако предприемат някакво 

действие, свързано с… След малко ще докладвам такова писмо, 

което е отговор на запитване от Министерството на правосъдието, и 

там партията фигурира със съответния брой гласове. Знаете, че 

съобразно броя на получените гласове, тя ще получи държавна 

субсидия. 

Продължете, господин Томов. 

ЦВЕТОЗАР ТОМОВ: Последно, докладвам писмо с вх. № НС-

22-408/18.04.2023 г. Това писмо е от господин         И.              М., 

който иска да попита къде може да открие резултати за проведени 

избори в България в периода 1990 – 2003 г. Иска да са по региони и 

секции, кандидатски листи в най-пълни подробности. 

Предлагам да му изпратим писмо, в което да посочим 

достъпния линк на Централната избирателна комисия, където има в 

архивиран формат данни за изборите от 1991 г. до 2003 г. 

Сега не можем да прибавим нищо към този формат, не 

навсякъде има всичко, което иска господин М., но има немалко 

информация, като посочим в този отговор, че в архива на 

Централната избирателна комисия няма данни в електронен формат 

за изборите за Велико Народно събрание през 1990 г. 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Колеги, 

чухте предложението на господин Томов – да се напише кратко 

писмо до господин М., в което да се обясни, че има достъп и за 

някои случаи, като например за Велико Народно събрание, не 

съществува такава база данни. 
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Предлагам да вземем протоколно решение относно 

съдържанието на писмото. 

Гласували 8 членове на ЦИК: за – 8 (Георги Баханов, Гергана 

Стоянова, Димитър Димитров, Емил Войнов, Любомир Георгиев, 

Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветозар Томов); против – 

няма. 

В тази точка следващ докладчик – госпожа Стойчева. 

СИЛВИЯ СТОЙЧЕВА: Колеги, с вх. № ЦИК-09-

122/18.04.2023 г. е постъпила докладна записка относно постъпили 

документи за удостоверяване на изпълнените дейности по Договор 

№ 8 от 10 март 2023 г., сключен между Централната избирателна 

комисия и Радиокомпания Си. Джей ООД.  

На основание чл. 5, ал. 1 от горецитирания договор са 

постъпили сертификати за излъчване на рекламни клипове в Радио 

N-JOY, приемо-предавателен протокол, Фактура Оригинал за 

излъчване на материали от разяснителната кампания на Централната 

избирателна комисия. 

Извършена е проверка, която установява, че представените 

документи и сертификати отговарят на изискванията на договора. В 

докладната записка са описани конкретно броят излъчвания, както и 

бонус излъчванията. Постъпили са и междинни отчети за посочените 

в докладната записка периоди, както и сертификати и справки за 

излъчвания по часови пояси, и окончателен доклад за излъчване на 

информационно-разяснителната кампания на Централната 

избирателна комисия. 

Във връзка с горното се предлага да се приеме изпълнението 

по договора, сключен между Централната избирателна комисия и 

Радиокомпания Си. Джей ООД, да се подпише приложеният приемо-

предавателен протокол и да се изплати стойността на фактурата по 

договора, която е в размер на 12 644,15 лв. без ДДС или 15 172,98 лв. 

с ДДС. 

Моля да приемем протоколно решение. 
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ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Колеги, 

чухте доклада на госпожа Стойчева. 

Предлагам да преминем към гласуване, с което да одобрим 

изплащането на сумата, която се съдържаше в доклада. 

Гласували 8 членове на ЦИК: за – 8 (Георги Баханов, Гергана 

Стоянова, Димитър Димитров, Емил Войнов, Любомир Георгиев, 

Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветозар Томов); против – 

няма. 

СИЛВИЯ СТОЙЧЕВА: С докладна записка – вх. № ЦИК-09-

130/20.04.2023 г., е постъпил документ за изпълнените дейности и 

сертификати за удостоверяване по Договор № 6 от 10 март 2023 г., 

сключен между Централната избирателна комисия и „Дарик Радио“.  

Във връзка с т. 1 от горецитирания договор са постъпили 

сертификати за излъчване на клипове от разяснителната кампания на 

Централната избирателна комисия в национален ефир на „Дарик 

радио“ за посочения в докладната записка период, приемо-

предавателен протокол, както и Фактура Оригинал.  

Извършена е проверка, която установява, че представеният 

доклад и сертификати отговарят на изискванията на договора за 

посочения период и за извършения брой платени излъчвания, както 

и бонусните излъчвания.  

Във връзка с това се предлага Централната избирателна 

комисия да приеме изпълнението по Договор № 6 от 10 март 2023 г., 

сключен между „Дарик радио“ АД и Централната избирателна 

комисия, като се подпише приложеният проект на приемо-

предавателен протокол и се изплати приложената фактура от 

изпълнителя за договорената цена в размер на 18 006,90 лв. без ДДС. 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Колеги, 

чухте доклада на госпожа Стойчева. Сумата е посочена без ДДС, тъй 

като така е сключен договорът. 

Предлагам да одобрим с протоколно решение изплащането на 

сумата. 
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Гласували 9 членове на ЦИК: за – 9 (Георги Баханов, Гергана 

Стоянова, Димитър Димитров, Емил Войнов, Йорданка Ганчева, 

Любомир Георгиев, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветозар 

Томов); против – няма. 

СИЛВИЯ СТОЙЧЕВА: Следващата докладна записка е с вх. 

№ ЦИК-09-131/20.04.2023 г. относно постъпил документ за 

изпълнените дейности и приложени сертификати за удостоверяване 

по Договор № 7 от 10 март 2023 г., сключен между Централната 

избирателна комисия и „Индипендънт медия БГ“ АД. 

 Във връзка с т. 1 от горецитирания договор са приложени 

следните документи за удостоверяване изпълнението на договора, а 

именно: 

 Сертификат – отчет за Рекламни банери и видео заставки в 

сайтовете на darik.bg и dsport.bg; приемо-предавателен протокол и 

Фактура Оригинал от „Индипендънт медия БГ“. 

Извършена е проверка, която установява, че представеният 

доклад и сертификати отговарят на изискванията на цитирания 

договор, като във връзка с това се предлага Централната 

избирателна комисия да приеме изпълнението на сключения 

Договор № 7 от 10 март 2023 г. с „Индипендънт медия БГ“ АД, като 

се подпише приложения проект на приемо-предавателен протоколи  

се изплати приложената фактура от Изпълнителя за договорената 

цена в размер на 9 677,89 лв. без ДДС или 11 613,47 лв. с ДДС. 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Колеги, 

чухте доклада на госпожа Стойчева. 

Предлагам с гласуване да одобрим изплащането на 

представената фактура. 

Гласували 9 членове на ЦИК: за – 9 (Георги Баханов, Гергана 

Стоянова, Димитър Димитров, Емил Войнов, Йорданка Ганчева, 

Любомир Георгиев, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветозар 

Томов); против – няма. 



15 

СИЛВИЯ СТОЙЧЕВА: С вх. № ЦИК-09-127/19.04.2023 г. е 

постъпила докладна записка относно освобождаване на гаранция по 

Договор № 1 от 2 март 2023 г., сключен с „АДВЕР ТЕХ“ ООД. 

Във връзка с приемане без забележки изпълнението спрямо 

предавателен протокол по Договор № 1 от 2 март 2023 г., сключен 

между Централната избирателна комисия и „АДВЕР ТЕХ“ ООД, е 

извършено плащане по договора на договорената сума в размер на 

24 600 лв. с ДДС и следва да бъде възстановена банковата гаранция 

по договора, която в случая е парична сума в размер на 615 лв., 

внесена към момента на сключване на договора.  

Предлага се Централната избирателна комисия да вземе 

решение за възстановяване на банковата гаранция. Приложени са 

копие на платежното нареждане за кредитен превод за внесена 

банкова гаранция за изпълнение. 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Колеги, 

чухте доклада на госпожа Стойчева. 

Предлагам с протоколно решение да одобрим 

освобождаването на гаранцията на „АДВЕР ТЕХ“ ООД. 

Гласували 9 членове на ЦИК: за – 9 (Георги Баханов, Гергана 

Стоянова, Димитър Димитров, Емил Войнов, Йорданка Ганчева, 

Любомир Георгиев, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветозар 

Томов); против – няма. 

СИЛВИЯ СТОЙЧЕВА: Следващият ми доклад в тази точка е с 

вх. № МИ-15-60/19.04.2023 г. от ОИК – Карлово.  

В изпълнение на наше Решение № 1134 сме получили препис 

от Решение МИ-261/12.04.2023 г. на ОИК – Карлово, относно 

констатиране прекратяване пълномощията на общински съветник и 

обявяване на следващия в листата за избран. Докладвам за сведение 

на Комисията и за класиране в съответната папка в деловодството на 

преписката. 

С вх. № НС-04-100/19.04.2023 г. сме получили отговор от 

Министерството на електронното управление, препратено по 

компетентност, запитване от Централната избирателна комисия на 
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гражданин за това къде е публикуван архивът с осъщественото 

видеонаблюдение и видеозаснемане в произведените на 2 април 

2023 г. избори – също за сведение на Комисията. 

С вх. № НС-06-198/18.04.2023 г. е получено писмо от кмета на 

Община Борован, с което ни уведомява за извършени ремонтни 

дейности в помещението, определено за работа на общинската 

избирателна комисия, тъй като е имало проблем с водопроводната 

система в това помещение – за сведение. 

С вх. № ЦИК-12-25/18.04.2023 г. от Обществения съвет към 

Централната избирателна комисия сме получили уведомление за 

свикване на редовно заседание на Обществения съвет, което, 

предполагам, че вече се е състояло. 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Благодаря 

Ви, госпожо Стойчева. 

Докладвайте и следващия Ви доклад – запитване от 

гражданин. 

СИЛВИЯ СТОЙЧЕВА: Колеги, с вх. № МИ-22-

11/13.04.2023 г. сме получили запитване от           Н.                   Д. 

относно гласуване при смяна на постоянния адрес.  

Той сочи, че предстои смяна на постоянния му адрес, тъй като 

се премества в друг град и се интересува от това какви са времевите 

обстоятелства след смяна на адреса при гласуване за местни избори. 

Нужно ли е да е минало някакво техническо време, за да може да 

гласува и кога може да гласува при подадено заявление за смяна на 

адрес или след получаване на лична карта? В папка с мои инициали 

има подготвен проект на отговор до господин Д. 

Моля да се запознаете със съдържанието му и ако нямате 

забележки, да го изпратим. 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Колеги, 

имахте няколко минути да се запознаете с проекта. 

Ако няма коментари, да гласуваме този текст и да бъде 

изпратен на господин Д. 
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Гласували 8 членове на ЦИК: за – 7 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Емил Войнов, Йорданка Ганчева, Любомир 

Георгиев, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветозар Томов); 

против – 1 (Севинч Солакова). 

Има думата господин Георгиев, който има доклад в тази точка. 

ЛЮБОМИР ГЕОРГИЕВ: Докладвам писмо с вх. № НС-22-

410/19.04.2023 г. от гражданин, който е приложил снимка на 

имената на файловете от машинно-четимите данни за последните 

избори – за сведение. 

Също за сведение представям на Комисията и писмо с вх. № 

НС-22-409/18.04.2023 г. с един въпрос: „Здравейте, откъде можем да 

гледаме архива на записите, направени по време на 

преброяването…?“  

Могат да се гледат на страницата с резултатите и всички 

останали, представени по един или друг начин, резултати и данни от 

последно произведените избори за народни представители. 

Следващото писмо, което представям на вниманието на 

Централната избирателна комисия, е с вх. № НС-10-95/18.04.2023 г., 

в което писмо се съдържа – така е наименувано от автора, сигнал от 

председателя на ПП „Народна партия истината и само истината“. 

В това писмо се твърди, че авторът е информиран от член на 

секционна избирателна комисия в секция № 215 от град Русе, че в 

тяхната секция не е имало апарат за заснемане на гласуването в края 

на изборния ден.  

По този повод и в тази връзка авторът на писмото – 

председателят на спомената партия, иска от Централната 

избирателна комисия да извърши проверка на изложеното в този 

сигнал и да бъде писмено информиран за направената проверка по 

така подадения сигнал. 

Секцията с посочения номер е от секциите в лечебни 

заведения. След направена справка се установи, че става въпрос за 

секция в лечебно заведение, която е сред изрично посочените 
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секции, които са сред изключените от обхвата на видеонаблюдение 

съгласно Изборния кодекс. 

В тази връзка предлагам да не отговаряме писмено на автора 

на писмото и да не предприемаме нищо – да остане за сведение това 

писмо, освен ако Комисията не прецени, че трябва да направи друго. 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Колеги, 

чухте доклада на господин Георгиев. 

Има ли противно мнение?  

Ако няма противно мнение, сигналът остава за сведение. 

Следващ докладчик в тази точка – госпожо Солакова, имате 

думата. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Уважаеми колеги, с докладна записка 

– вх. ЦИК-09-126/19.04.2023 г., са представени всички отчетни 

документи за тримесечието в изпълнение на указания на 

Министерството на финансите. 

Представени са отделните отчети по политики, програми, 

обяснителни записки. Същите са изпратени на Министерството на 

финансите чрез уеб базираната информационна система за 

предварително одобрение и на 19 април 2023 г. е получено такова 

одобрение чрез системата от служителя, който отговаря за 

Централната избирателна комисия. 

В срок до 20 април 2023 г. същите следва да бъдат изпратени 

на Сметната палата, както и посочените в докладната записка сборен 

баланс и сборен отчет за приходи и разходи. Сборният отчет за 

касовото изпълнение на бюджета и сметките за чужди средства и 

приложенията съгласно писмо на Министерството на финансите 

следва да бъдат публикувани на страницата на Централната 

избирателна комисия. 

Предлагам ви да одобрим изпращането на Министерството на 

финансите и на Сметната палата, както и публикуването на 

страницата на ЦИК на тези отчетни документи. 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Колеги, 

чухте доклада на госпожа Солакова. 
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Може да подложим на гласуване протоколно решение и да 

изпратим тези отчетни документи. 

Гласували 8 членове на ЦИК: за – 8 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Емил Войнов, Йорданка Ганчева, Любомир 

Георгиев, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветозар Томов); 

против – няма. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Получили сме писмо от 23 РИК. За 

съжаление, то е адресирано до Централната избирателна комисия – 

копието е до Министерския съвет, и до областния управител на 

област София. Става дума за забавяне на изплащането на 

възнаграждения на членовете на районните избирателни комисии и 

на специалистите към РИК. 

От 23 РИК ни уведомяват, че към 12 април т.г. все още не са 

изплатени възнагражденията за периода от 1 март до 1 април. По 

преписката се съдържат данни, че това е второ писмо, с което РИК 

ни сигнализира за забавяне изплащането на възнагражденията.  

На 10 март 2023 г. сме изпратили писмо до главния секретар 

на Министерския съвет, с което сме поискали да бъдат дадени 

указания на областните управители незабавно да се изплатят 

възнагражденията на районната избирателна комисия. 

Сега ви предлагам да изпратим писмо до главния секретар на 

Министерския съвет във връзка с това писмо, постъпило при нас, 

копие от което също да приложим ние и да поискаме да бъдат 

предприети всички необходими действия за изплащане на 

възнагражденията на членовете на РИК и на специалистите към 

РИК. 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Колеги, 

чухте предложението на госпожа Солакова – да гласуваме текста на 

писмото, което ще изпратим в отговор на сигнала. 

Гласували 8 членове на ЦИК: за – 8 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Емил Войнов, Йорданка Ганчева, Любомир 

Георгиев, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветозар Томов); 

против – няма. 
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СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Колеги, докладна записка с вх. № 

ЦИК-09-124/19.04.2023 г. На 12 април, видно от докладната записка, 

тази година изтича срокът на валидност на издадените 

квалифицирани устройства за квалифициран електронен подпис на 

госпожа Нейкова – председател на Централната избирателна 

комисия, и господин Димитров, господин Войнов, госпожа Матева, 

господин Томов – заместник-председатели на ЦИК. 

В тази връзка се прави предложения Централната избирателна 

комисия да одобри необходимите средства в размер до 20,00 лв. с 

ДДС с искане до „Информационно обслужване“ АД да бъдат 

подновени действията на издадените устройства на председателя и 

заместник-председателите. Наличните средства са по § 10-20-10 по 

бюджета на ЦИК. 

Предлагам да одобрим разхода и да изпратим писмо до 

„Информационно обслужване“ АД с това искане. 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Колеги, 

чухте предложението на госпожа Солакова. 

Предлагам да гласуваме одобряването на разхода и 

изпращането на писмото. 

Гласували 8 членове на ЦИК: за – 8 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Емил Войнов, Йорданка Ганчева, Любомир 

Георгиев, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветозар Томов); 

против – няма. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Докладна записка с вх. № ЦИК-09-

121/18.04.2023 г. е относно отчитането на извършените дейности по 

граждански договори със служители от администрацията на 

Народното събрания, които подпомагаха дейността на Централната 

избирателна комисия при подготовката и произвеждането на 

изборите, включително при приемането на документите от 

районните избирателни комисии. 

Видно от докладната записка, са сключени 64 граждански 

договора за съответните периоди съгласно протоколно решение по 

докладна записка с вх. № ЦИК-09-88/15.03.2023 г.  
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В докладната записка е посочено, че работата по предмета на 

договорите е изпълнена по график.  

Предлага се с протоколно решение да се приеме извършената 

работа по тези граждански договори. 

Предлагам такова протоколно решение да бъде взето, за да 

може да бъде извършено плащането по тези сключени граждански 

договори. 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Колеги, 

чухте предложението на госпожа Солакова. 

Предлагам да гласуваме с протоколно решение да приемем 

работата, за да бъде извършено плащането по гражданските 

договори. 

Гласували 8 членове на ЦИК: за – 8 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Емил Войнов, Йорданка Ганчева, Любомир 

Георгиев, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветозар Томов); 

против – няма. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: С докладна записка – вх. ЦИК-09-104-

1/13.04.2023 г., се отчита извършването на дейностите по 

граждански договори със сътрудници – външни, които също 

подпомагаха дейността на Централната избирателна комисия. 

В докладната записка е посочено, че от одобрения списък от 

104 лица, граждански договор не е сключен с едно лице, тъй като 

същото по обективни причини не успя да се включи в изпълнението 

на дейностите по договора.  

Посочено е в докладната записка, че изпълнителите са 

извършили всички дейности съобразно предмета на договорите, 

сключени с Централната избирателна комисия. 

В изпълнение на вътрешните правила и на основание т. 2 от 

сключените договори приемането на извършената работа се 

извършва с решение на Централната избирателна комисия. 

Предлагам в този смисъл да приемем работата по 

гражданските договори и да одобрим извършването на плащанията 

по договорите. 
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Средствата за изплащане на гражданските договори по тази 

докладна записка, както и по предходната докладна записка, са от 

средствата по план-сметката, приета с ПМС № 20 за изборите на 

2 април тази година. 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Благодаря 

Ви, госпожо Солакова. 

Чухте предложението – с протоколно решение да приемем 

работата, както и да одобрим изплащането на възнагражденията по 

сключените граждански договори. 

Гласували 9 членове на ЦИК: за – 9 (Георги Баханов, Гергана 

Стоянова, Димитър Димитров, Емил Войнов, Йорданка Ганчева, 

Любомир Георгиев, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветозар 

Томов); против – няма. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Колеги, по постъпило писмо с вх. № 

НС-26-51/30.03.2023 г. с приложени фактура и доказателства по 

изпълнението на възложените дейности от Печатница ДЕМАКС АД, 

е представена докладна записка с вх. № ЦИК-09-125/19.04.2023 г. 

относно плащане на постъпилата в Централната избирателна 

комисия фактура от Печатница ДЕМАКС АД. Към докладната 

записка е приложен и контролен лист за извършване на 

предварителен финансов контрол.  

Стойността на представената фактура е в размер на 6 000 лв. 

без ДДС или 7 200 лв. с ДДС. 

Предлагам да одобрим разхода и да разрешим извършването 

на плащане по фактурата към ДЕМАКС АД в размер на 7 200 лв. 

Става дума за възлагане от страна на Централната избирателна 

комисия организирането на транспорт, опаковане, етикетиране, 

палетизиране и товаро-разтоварна дейност за предаване на кашони с 

ролки със специализирана хартия за машинно гласуване съгласно 

протоколно решение на Централната избирателна комисия и 

приемането на предложението за цена на изпълнение на услугата с 

изх. № НС-26-49/23.03.2023 г. 
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ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Колеги, 

чухте доклада. 

Предлагам да одобрим изплащането на фактурата на стойност 

7 200 лв. по договора с ДЕМАКС АД. 

Гласували 9 членове на ЦИК: за – 9 (Георги Баханов, Гергана 

Стоянова, Димитър Димитров, Емил Войнов, Йорданка Ганчева, 

Любомир Георгиев, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветозар 

Томов); против – няма. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: За сведение ви докладвам от областна 

администрация Русе – вх. № НС-05-54/13.03.2023 г. Уведомяват ни 

за това, че Районната избирателна комисия е предала документите 

на областната администрация, които са част от архива на Районната 

избирателна комисия за произвеждане на изборите за народни 

представители на 2 април 2023 г. 

За сведение ви докладвам и писмо от кмета на Район 

„Триадица“ – вх. № НС-07-21/13.04.2023 г., с копие до господин 

Данко Данков, който ни беше сезирал за забавяне изплащането на 

възнагражденията на членовете на секционните избирателни 

комисии. 

Кметът ни уведомява във връзка с този сигнал, че забавяне на 

изплащането не е имало. Сумите са наредени от районната 

администрация на 7 април в рамките на нормалното необходимо 

време за обработка на документите – докладвах го за сведение. 

Колеги, постъпило е писмо с вх. № ЦИК-06-4-33/19.04.2023 г. 

от изпълнителния директор на Печатницата на БНБ. Във връзка с 

изпълнение на Договор № 10 ни информират за графика за проверка 

на технологичния брак, използваните печатни форми, получени при 

производството на хартиени бюлетини, за гласуване в изборите за 

народни представители и унищожаването им. Графикът е приложен 

към писмото. 

Предлагам с писмо да информираме изпълнителния директор 

съгласно Решение № 1644, че Централната избирателна комисия 

няма да има упълномощени представители, които да присъстват на 
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проверката на технологичния брак и използваните печатни форми 

при производството на хартиените бюлетини. 

Съгласно решението на Централната избирателна комисия 

екземпляр от протоколите, съставени при осъществяване на 

горепосочените дейности, трябва да бъдат представени в 

Централната избирателна комисия. 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Колеги, 

чухте доклада, както и съдържанието на писмото, което трябва да 

изпратим. 

Предлагам да одобрим това писмо. 

Гласували 9 членове на ЦИК: за – 9 (Георги Баханов, Гергана 

Стоянова, Димитър Димитров, Емил Войнов, Йорданка Ганчева, 

Любомир Георгиев, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветозар 

Томов); против – няма. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: С докладна записка – вх. № ЦИК-09-

129/20.04.2023 г. директорът на дирекция „Администрация“ ни 

информира, че във връзка със задължението по чл. 15 от Закона за 

здравословни и безопасни условия на труд (ЗЗБУТ) в срок до 

30 април да се подава декларация съгласно чл. 3, ал. 1 от Наредба 

№ 3 от 2010 г. за формата, съдържанието, реда и начина за подаване 

и съхраняване на декларацията по чл. 15, ал. 1 от ЗЗБУТ, такава 

декларация се подава само при промяна в декларираните 

обстоятелства. Тъй като няма промяна в обстоятелствата, 

подлежащи на деклариране, се посочва в докладната записка, че не 

следва да се подава годишна декларация. Към докладната записка са 

приложени относими документи – докладвам го за сведение. 

Колеги, във връзка със сезирането на районните прокуратури 

въз основа на извършена проверка от ГД ГРАО за гласуване в 

нарушение, както и на гласували избиратели повече от един път в 

изборите за народни представители на 14 ноември 2021 г., установих 

при допълнителна проверка в папката, пропуск при моите доклади –  

не съм докладвала един от случаите, и не е изпратено писмо до 

Районна прокуратура – Стара Загора. Става дума за лице, за което 
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има посочени налични данни за изтърпяване на наказание лишаване 

от свобода. 

Предлагам ви проект на писмо до Районна прокуратура – 

Стара Загора, чрез административния ръководител да изпратим 

копие от списъка на гласувалите в нарушение, както сме получили 

от ГД ГРАО към тяхно писмо – вх. № ПВР/НС-04-31/24.02.2023 г., 

да приложим завереното от ТЗ ГРАО копие на страници от 

избирателния списък с посочения номер в Община Стара Загора 

ведно с декларация, подадена от лицето, и да посочим основанието 

за включване на лицето в списъка на гласувалите в нарушение 

съгласно съкращението „МП“ с обяснението за налични данни 

лицето да изтърпява наказание лишаване от свобода. 

Проектът на писмо е във вътрешната мрежа. 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Колеги, 

чухте предложението – да одобрим текста на писмо, което да 

изпратим. 

Моля да гласуваме. 

Гласували 9 членове на ЦИК: за – 9 (Георги Баханов, Гергана 

Стоянова, Димитър Димитров, Емил Войнов, Йорданка Ганчева, 

Любомир Георгиев, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветозар 

Томов); против – няма. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Колеги, за сведение ви докладвам вх. 

№ ЦИК-08-2-1/19.04.2023 г. – писмо, във връзка с промоционална 

кампания на БНКА ДСК.  

Предлагам да бъде изпратено по електронната поща на всички 

членове на Централната избирателна комисия и на колегите от 

администрацията. 

Докладвам ви за сведение и писмо-молба от Филчо Кръстев 

Филев с вх. № ЦИК-11-18/19.04.2023 г. Лицето се обръща към нас с 

искане за изразяване на становище относно допустимостта и 

законосъобразността на прекратяване на служебно правоотношение 

на основание чл. 12, ал. 1 от Закона за държавния служител преди 

изтичане на едногодишния срок, считано от датата на встъпване в 
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длъжност, когато лицето е назначено за първи път на държавна 

служба. 

Видно от писмото, служебното правоотношение е прекратено 

в периода, в който е разрешен и се ползва платен годишен отпуск по 

чл. 161, ал. 1 от Изборния кодекс, тъй като Изборният кодекс не 

съдържа никаква друга регламентация извън правото на лицата, 

които са кандидати, да могат да ползват такъв отпуск. 

Прекратяването на служебното правоотношение е уредено в 

Закона за държавния служител. Поставеният въпрос е извън 

компетентността на Централната избирателна комисия, а още повече 

Централната избирателна комисия не е органът, който да се 

произнесе относно законосъобразността на прекратяването в 

рамките на едногодишния срок за изпитване, в който случай, 

органът по назначаване може да прекрати служебното 

правоотношение, включително в момента на ползване на отпуск – 

докладвам го за сведение. Пак казвам, въпросът е извън 

компетентността на Централната избирателна комисия. 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Благодаря 

Ви, госпожо Солакова. 

Господин Баханов, заповядайте в тази точка. 

ГЕОРГИ БАХАНОВ: Благодаря. Уважаеми колеги, докладвам 

вх. № НС-04-02-392-1/18.04.2023 г. От ОД на МВР – Плевен, ни 

искат информация във връзка с провеждащо се разследване по 

досъдебно производство по описа на Районна прокуратура – Плевен, 

да предоставим информация за проведените парламентарни избори 

на 2 април 2023 г. – бил ли е избран за народен представител        С.              

И.  О.? 

След направена справка в Централната избирателна комисия 

се установи, че посоченото лице не фигурира в Решение № 1901 на 

Централната избирателна комисия, с което решение са обявени за 

избрани народните представители.  
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В тази връзка моля да гласуваме отговор до разследващия 

полицай на зададения въпрос, че лицето не е избрано за народен 

представител. 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Колеги, 

чухте доклада. 

Режим на гласуване. 

Гласували 8 членове на ЦИК: за – 8 (Георги Баханов, Гергана 

Стоянова, Димитър Димитров, Емил Войнов, Йорданка Ганчева, 

Любомир Георгиев, Силвия Стойчева, Цветозар Томов); против – 

няма. 

ГЕОРГИ БАХАНОВ: Още една преписка докладвам за 

сведение – вх. № МИ-06-166/19.04.2023 г., с която кметът на община 

Провадия ни уведомява, че в изпълнение на негова заповед и при 

спазване на Решение № 1750/10.03.2023 г. на Централната 

избирателна комисия е извършено отваряне на архивно помещение в 

сградата на общинска администрация Провадия, в което се 

съхраняват изборни книжа и материали от предходно произведени 

избори от различен вид, с цел предоставяне на достъп на служители 

на МВР до оригиналите на избирателни списъци в секция № 18 и 

секция № 19.  

За извършените действия на назначената от него комисия е 

съставен протокол, който прилагат. Приложен е протокол от 

12 април 2023 г., както и заповед от 12 април 2023 г. за назначаване 

на комисия, която е отворила въпросното помещение, като ни е 

изпратено и копие от искането на органите на МВР – Варна, РУ – 

Провадия, за осигуряване достъп на вещо лице до оригиналите на 

избирателни списъци, намиращи се на съхранение в общината – за 

сведение. 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Благодаря 

Ви, господин Баханов. 

Колеги, последен докладчик в тази точка съм аз. Отварям 

днешната папка, която е доста обемиста. 
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Започвам с писмото до господин Кондов с проектен номер 

6761. С писмото отговаряме на една препратена покана от 

Централната комисия на Узбекистан за посещение на изборите, 

които ще се състоят на 30 май тази година. Няма да имаме такава 

възможност и това е смисълът на писмото, което предлагам да 

одобрим с протоколно решение. 

Гласували 9 членове на ЦИК: за – 9 (Георги Баханов, Гергана 

Стоянова, Димитър Димитров, Емил Войнов, Йорданка Ганчева, 

Любомир Георгиев, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветозар 

Томов); против – няма. 

Колеги, в папка „Министерство на правосъдието“ има писмо, с 

което Министерството ни е попитало за резултатите – разбирате, за 

тези, които имат право да получат и съответно колко трябва да бъде 

субсидията, която ще получат. 

Виждате писмото, както и подготвения отговор. Аз съм 

ползвал като чернова отговора, който сме изпратили последния път. 

Тогава писмото е подготвено от госпожа Нейкова и има едно 

допълнение в писмото, което изпращаме – изброяваме онези 

решения на ЦИК, с които са създавани коалиции. Предполагам, че са 

включени не заради друго, а за да се погледне какви са 

пълномощията, така че това е допълнителна информация, която и 

преди сме изпращали. 

Предлагам да одобрим текста на писмото, което да изпратим. 

Гласували 9 членове на ЦИК: за – 9 (Георги Баханов, Гергана 

Стоянова, Димитър Димитров, Емил Войнов, Йорданка Ганчева, 

Любомир Георгиев, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветозар 

Томов); против – няма. 

В папката крипто продължаваме да събираме всички писма, 

които са изпращани от отделните комисии по повод на различните 

тестове. Вече сме преминали към тест № 2, имаме три-четири писма, 

които се съдържат в тази подпапка. 

Имаме също в подпапка „Грузия“ две различни неща. Едното е 

програмата и логистиката на нашето пътуване до Тбилиси с 
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господин Войнов, а другото е тяхното настойчиво желание през 

месец юли да ни посетят 9 човека от тяхната комисия, които да се 

запознаят с нашата работа. В момента го докладвам за сведение. 

Имаме и две писма, които трябва да одобрим.  

С проектен номер 6752 е писмото, с което се изпращат копия 

от самолетните билети, тъй като те очакват от нас потвърждение. 

Второто писмо е, което се изпраща обичайно до 

Министерството на външните работи, с което ги информираме, че 

двама членове ще наблюдават изборите за общата мисия на 

наблюдатели на изборите на 29 април 2023 г. 

Тъй като и двата текста са служебни, предлагам да ги одобрим 

с едно протоколно решение. 

Гласували 9 членове на ЦИК: за – 9 (Георги Баханов, Гергана 

Стоянова, Димитър Димитров, Емил Войнов, Йорданка Ганчева, 

Любомир Георгиев, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветозар 

Томов); против – няма. 

С вх. № НС-22-407/18.04.2023 г. е постъпил сигнал за 

нарушение на Нова телевизия в изборния ден. Докладвам го за 

сведение, тъй като ние сме взели решение, с което сме установили 

нарушението на Нова телевизия и евентуално ще гласуваме по-късно 

наказанието, което следва след взимането на такова решение. 

Също за сведение докладвам вх. № ЦИК-07-47-1 A-WEB – 

отново месечната покана да вземем участие в списването в бюлетина 

на A-WEB. 

С вх. № ЦИК-07-42-1 сме получили предложение да се 

присъединим към група, която ще обсъжда изборите в Украйна, 

където предстоят такива избори и се наричат посткризисни, тъй като 

са в условия на война. В момента докладвам този номер за 

запознаване – ЦИК-07-42-1, „Украйна“ – така е обозначено писмото 

в моята папка. 

Последното, което смятам, че е от особено значение, в общата 

папка, където публикуваме най-важните документи, съм създал 

подпапка „Европейски парламент 2024“. Ще видите, че има няколко 
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важни документа. Ако нещо съм пропуснал, ще ги добавя в тази 

папка.  

Документите включват междуинституционалното досие, което 

е предложение за регламент на Съвета за избирането на членове на 

Европейския парламент. Това е изключително любопитен документ 

– не искам да реферирам към него, но той представлява вид изборен 

закон, който ще важи при организиране на европейските избори 

следващата година. 

Има много технически предложения. Имаме и една добавка, 

която представлява оценка на документа, параграф по параграф. 

Предложена е като въпросник. Отбелязано е кои са новите, кои са 

старите текстове, как трябва да изразим мнения – даден е пример. 

Колеги, предлагам това да стане в утрешния ден или в 

понеделник, за да може във вторник – имаме уговорка с 

председателя, да направим работно заседание след редовното 

заседание във вторник, за да обсъдим какви биха били нашите 

отговори. Има неща, които заслужават обсъждане, като например 

предложението да се гласува по поща, да се гласува в трети страни, 

да се гласува с пълномощник и така нататък. Това са технически 

неща, по които трябва да дадем мнение. 

По политическите – как се дефинира партия, гражданска група 

и така нататък, е въпрос, по който вероятно МВнР трябва да изрази 

становище.  

Предлагам да се съсредоточим върху техническите 

компоненти. (Реплика от Севинч Солакова.) 

Ние не сме технически орган, но тези са в обхвата на 

нашите…(Реплика.) 

От гледна точка на организирането на избори има такива, 

които са безспорно политически като дефиницията „какво е партия“, 

„как се създава група, коалиция и така нататък“, как се дефинира 

„общоевропейски изборен район“, как се подрежда листа и прочие – 

това са класически и политически въпроси, по които нашето 

произнасяне ще има по-малка тежест, докато върху гласуване по 
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пощата или пък гласуване с пълномощник – въобще, протичането на 

изборния ден е нещо, в което имаме най-голям опит. 

Моля да се запознаете, за да можем да изразим становище. Ще 

подготвя чернова на попълнен такъв въпросник и ще го обсъдим на 

работно заседание. Може да ги преместим и във вътрешната мрежа, 

но там ще събираме всички документи по отношение изборите 

догодина. 

Колеги, има ли други въпроси? 

Колеги, давам пет минути почивка. 

 

(След почивката.) 

 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Колеги, 

възобновяваме заседанието. 

Връщаме се към преписката с Печатницата на БНБ и 

фактурите, които са ни представени. 

Госпожо Солакова, имате думата. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Колеги, с писмо – вх. № ЦИК-06-4-

31/12.04.2023 г., от Изпълнителния директор на Печатницата на БНБ 

e представена фактура относно отпечатаните хартиени бюлетини за 

гласуване в изборите на 2 април, както и фактура за производството 

на ролки със специализирана хартия за бюлетини от машинно 

гласуване въз основа на двустранно подписаните между 

Печатницата на БНБ и Централната избирателна комисия 

окончателни констативни протоколи за извършените услуги. 

В изпълнение на изискванията по Договор № 10 за изработка 

на хартиените бюлетини са представени доказателства за заплащане 

на подизпълнителите на изпълнената от тях работа. Посочени са в 

самото писмо. 

Във връзка с това е изготвена докладна записка с вх. № ЦИК-

09-132/20.04.2023 г. Посочени са фактурите, които са проверени по 

Договор № 9 и Договор № 10 от 13 март тази година. Изрично е 
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посочено в докладната записка, че стойността на предоставената 

фактура за изработка и доставка на хартиени бюлетини отговаря на 

цената по чл. 3.1 от Договор № 10 от 13 март 2023 г., и е в размер на 

1 млн. 828 хил. 684 лв. без ДДС или 2 194 420,80 лв. с ДДС. 

Стойността  на представената фактура за изработка на 

25 хиляди броя ролки със специализирана хартия за бюлетините от 

машинно гласуване е в размер на 417 000 лв. и е съгласно чл. 3.2 от 

Договор № 9 от 13 март тази година. 

За упражняването на финансов контрол при отпечатването на 

ценни книжа съгласно чл. 8 от тарифа № 12 на министъра на 

финансите трябва да се изплати такса в размер на 5 на сто върху 

нетната стойност на фактурата. Това е в размер на 91 434,20 лв.  

Предлагам ЦИК да одобри разхода и да разреши извършването 

на плащането по фактурите, представени от Печатницата на БНБ, в 

общ размер на 2 611 420,80 лв., както и плащане на таксата и 

превода на същата към Министерството на финансите в размер на 

91 434,20 лв. Налични са средствата по план-сметката и са по §§ 10-

20 от бюджета на Централната избирателна комисия. 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Колеги, 

чухте доклада на госпожа Солакова. 

Предполагам, че няма въпроси. 

Преминаваме към гласуване, с което да одобрим изплащането 

на сумите по тази докладна записка. 

Гласували 9 членове на ЦИК: за – 9 (Георги Баханов, Гергана 

Стоянова, Димитър Димитров, Емил Войнов, Йорданка Ганчева, 

Любомир Георгиев, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветозар 

Томов); против – няма. 

Колеги, с това гласуване изчерпахме днешния дневен ред. 
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Закривам днешното заседание на Централната избирателна 

комисия и насрочвам следващото за вторник, 25 април 2023 г., от 

10.30 ч. Благодаря. 

(Закрито в 12,20 ч.) 

 

 

 

   ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ: 

       Димитър Димитров 

 

   СЕКРЕТАР: 

       Севинч Солакова 

 

 

 

 

 

 

Стенограф: 

  Стефка Аличкова 

 

 


